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A ROMÁN JÉGKORONGSZÖVETSÉG A PARLAMENT KÉPVISELŐHÁZÁHOZ FORDULT A HOKIBOTRÁNY KAPCSÁN

Ellenőrzés alá vonnák a sportminisztériumot
Szakbizottsági ellenőrzést 
kért a Román Jégkorongszö-
vetség (FRHG) a sportminisz-
tériumra. A sporttárcával 
múlt héten egyoldalúan 
szerződést bontó szervezet 
továbbra is visszaélésnek 
tartja, hogy a Novák Edu-
árd vezette minisztérium 
felfüggesztette a szeptem-
beri küldöttgyűlésen hozott 
határozatokat, és elutasította 
a felhozott vádakat.

 » VÁSÁRHELYI-NYEMEC RÉKA

T ovább dagad a hokibot-
rány a hazai sportéletben: 
a sportminisztérium fe-

lelőtlennek nevezte a szaktár-
cával egyoldalúan szerződést 
bontó Román Jégkorongszövet-
séget (FRHG), annak elnöke, 
Alexandru Hălăucă viszont fel-
lebbezett, és a parlament Képvi-
selőházától kérte, hogy a sport 
és ifj úsági szakbizottságukban 
állítsanak össze egy testületet 
a szaktárca kivizsgálására. A 
jégkorongsport hazai irányítói 
továbbra is visszaéléssel vádol-
ják a Novák Károly Eduárd ve-
zette minisztériumot az ellenük 
irányuló ellenőrzések miatt. 
Emlékezetes, hogy ennek ered-
ményeként a sportminisztérium 
több szabálytalanságot is feltárt 
a szeptemberi, tisztújító közgyű-
lésük kapcsán, és emiatt felfüg-
gesztette annak határozatait.

Közleményében az FRHG 
most újra hangot adott azon 
véleményének, amely szerint 
a sportminisztérium egyetlen 
célja, hogy eltávolítsa az újravá-
lasztott vezetőséget a szervezet 
éléről. „Az elmúlt két év során 
számos olyan ellenőrzést tartott 
nálunk a sportminisztérium, 
amely meggátolta a tevékeny-
ségünket. Ezek közül egyetlen 
vizsgálat sem tárt fel szabály-
sértést” – ecsetelték. Elutasít-
ják továbbá Novák Eduárd azon 
állítását, hogy nem akarták a 
kért iratokat a minisztérium ren-
delkezésére bocsátani, és újfent 
leszögezték, hogy szerződés-
bontásuk a tárcával extrém tilta-
kozás a visszaélések ellen.

A sportminiszter aggasztó és 
veszélyes precedensnek tartja, 
hogy az FRHG egyoldalúan szer-
ződést bontott velük, és emiatt 
lemondott az állami költségve-
tés-támogatásról. „Felelőtlen-
ség, hogy az FRHG vezetésének 
képviselői az alapszabályzatnak 
ellentmondó választást tarta-
nak, majd utána kockáztatják 
a román jégkorongsport fi nan-
szírozását. A sportminisztérium 
a benyújtott panaszok miatt 
indított vizsgálatot, úgy aho-
gyan más alkalmakkal is tette 
más sportszövetségeknél. Ki 
kell emelni azt is, hogy az FRHG 
képviselői nem bocsátották a 
minisztérium rendelkezésére a 
dokumentumokat, és nem en-
gedélyezték a belépést a raktá-
rakba a leltár ellenőrzéséhez” 
– fogalmazott Novák. Közlemé-

nyében hangsúlyozta: a tények 
visszaélésre utaltak a szövetség-
nél, a sporttárcának kötelessége 
volt annak megfelelően eljárni, 
és felfüggeszteni a szeptemberi 
közgyűlés határozatait. „Az ese-
mények fényében fontos, hogy 
minden felé helyezzük a sport 
fejlődését és biztosítsuk a meg-
felelő keretet a sportteljesítmény 
eléréséhez. Erre nincs lehetőség, 
amikor hasonló kisiklások van-
nak” – szögezte le Románia első 
paralimpiai bajnoka.

Az FRHG képviselői ugyanak-
kor ebből azt szűrték le, hogy a 
minisztériumnak több szövet-
séggel is konfl iktusa van, ami 
szerintük arra utal, hogy Novák 
egymaga szeretné irányítani a 
teljes romániai sportot, „lené-
zi” az alapszabályokat, és „nem 
tiszteli a szakembereket”. Közle-
ményében a szövetség azt állít-
ja, hogy szervezetük tevékeny-
ségét blokkolták a panaszok és 
az ellenőrzések, azt követően, 
hogy a tárca érvénytelenítet-
te a közgyűlésük határozatait, 
amiért nem engedték szavazni 
mind a 12 tagjukat. Ugyanakkor 
azt is kiemelték, hogy miután 
a jégkorongsport hirtelen ki-
emelt sportággá vált az országos 
sportstratégiában, várják az azt 
alátámasztó cselekedeteket is. 
„A szövetség kezdeményezte az 
Iskolahoki programot, de annak 
támogatására csak a tanügymi-
nisztérium mutatkozott nyitott-
nak. Mindeközben Romániából 
folyamatosan exportáltunk juni-
orokat Magyarországba. Konk-

rétan a 2015–2021-es időszakban 
évente 40-60 tizennyolc év alatti 
hokis távozott Magyarországra. 
Ezek a gyermekek azon hokiis-
kolákban nevelkedtek, amely 
vagy a tanügyminisztérium, 
vagy a sportminisztérium, vagy 
valamelyik polgármesteri hivata-
lé. Tehát közpénzből készültek. 
Ezen gyermekekért semmilyen 
átigazolási díjat nem fi zettek. 
Egész csapatokat vettek át a csík-
szeredai és gyergyószentmiklósi 
sportiskolákból, és a környékbeli 
magánklubokhoz igazolták. Az 
ezt ellenző edzőket pedig eltávo-
lították az iskolákból” – panasz-
kodik az FRHG. Hozzáteszik, 
hogy a következő időszakban 
a szövetségük jelentős támoga-
tásban részesülhet, ha Románia 
megpályázza a 2028-as téli ifj ú-
sági olimpia megrendezését. A 
sportáguk fejlődésben van, és ha 
ismét „aktiválnák” a munténiai 
és a moldovai régiókat, akkor az 
ott nevelkedő sportolókra szá-
míthatnának a válogatottak.

Az FRHG már korábban is han-
got adott azon nemtetszésének, 
hogy a sportág a székelyföldi 
régióra összpontosul, szerinte 
a kormány infrastrukturális fej-
lesztéseit a többi térségre is ki 
kellene terjeszteni. Tény ugyan-
akkor, hogy Székelyföld ma-
gyarországi támogatást is kap 
a jégkorongsport fejlesztésére, 
ott működik hokiakadémia is az 
utánpótlás kinevelésére. A vá-
logatott gerincét is székelyföldi 
játékosok alkotják, több olyan 
honosított hokissal egyetemben, 

akik értelemszerűen nem romá-
niai közpénzen nevelkedtek. Az 
országos bajnokságban a Csík-
szeredai Sportklub a címvédő, 
a Brassói Corona és a Gyergyói 
HK a legfőbb riválisai. Az erdé-
lyi és székely klubok, valamint 
a szövetség vezetősége közötti 
nézeteltérések sem új keletűek, 
a mostani ügy előzménye viszont 
az, hogy a szeptember 15-i köz-
gyűlés alkalmával több vezetősé-
gi tisztségre benyújtott pályáza-
tot elutasítottak, mert azt késve 
iktatták. Ezt tetézte, hogy többek 
szavazati jogát megvonták, így 
végül csak két bukaresti és a 
galaci egyesület voksolhatott a 
Hălăucă újraválasztásával zárult 
küldöttgyűlésen. A szövetség azt 
állította, hogy tartozásuk van, 
a minisztériumi vizsgálat alap-
ján viszont csak a Sportklubnak 
és az Olimpiai Ploiești-nek volt 
adóssága, és azt is a szövetség 
felé felhalmozott adminisztratív 
bírság, illetve a koronavírus-jár-
vány idején kiszabott szankció 
jelentette. Ezen szabály mentén 
sem voltak következetesek, mert 
szavazhatott például tartozással 
rendelkező klub, ráadásul olyan 
alakulat is, amely a 2021–2022-
es szezonban nem szerepelt 
egyetlen bajnokságban sem. A 
határozatok felfüggesztését a 
székelyföldi klubok peres úton 
is kezdeményezték. A Marosvá-
sárhelyi Táblabíróság azonban 
nem tartotta illetékesnek magát 
az ítélkezésre, és október 21-én 
a Bukaresti Törvényszékre utalta 
át az ügyet.

 » DOBOS LÁSZLÓ

A szezon második székely hoki-
rangadója is a Gyergyói Hoki 

Klub győzelmével zárult. A GYHK 
két héttel ezelőtt hazai pályán 
5–2-re verte a Csíkszeredai Sport-
klubot, most hétvégén pedig a 
Vákár Lajos Műjégpályán 4–2-re 
nyertek a piros-fehérek. A mérkő-
zés az Erste Liga mellett a román 
bajnokságba is beszámított. A le-
látók zsúfolásig megteltek a der-
bire, amely során a házigazdáktól 
Sofron István és Jevgenyij Szkacs-
kov, a vendégektől pedig Vincze 
Péter, Devin Di Diomete, valamint 
a duplázó Bodó Christopher volt 
eredményes.

Tódor Krisztián, a Csíkszere-
dai Sportklub másodedzője sze-
rint érzelemdús mérkőzés volt, 
rogyásig telt lelátókkal. „A kez-
dést elrontottuk, de utána, úgy 
érzem, megfordítottuk a lelki té-
nyezőjét a mérkőzésnek. Viszont 
ismét elkövettünk olyan hibá-
kat, amiket Gyergyó ellen nem 
lehet megengedni. A bíró nem 
sípol, megállunk, vitatkozunk, 
ezen a szinten ez nem elfogad-
ható. Ha minimalizálni tudjuk a 
hibáinkat, akkor van esélyünk. 

Ma is volt esélyünk. Nem ezzel 
van a gond, hanem azzal, hogy 
néha az érzelmi túlhevítettség 
olyan dolgokat hoz ki belőlünk, 

ami a csapat számára káros” – 
fogalmazott.

Szilassy Zoltán, a Gyergyói 
HK vezetőedzője szerint nehéz a 

mérkőzésről beszélni, mert elké-
pesztő mennyiségű kiállítás volt 
mindkét oldalon. „Szerintem 
az első harmadban nem volt öt-

hat perc, amikor öt az öt ellen 
játszottak a csapatok. Nagyon 
hektikus meccs volt. (…) Nagyon 
értékes volt az emberhátrányos 
játékunk, és ez nagyon komoly 
kapusteljesítménnyel volt fű-
szerezve. De ez elmondható az 
ellenfél kapusáról, Adorjánról 
is, zseniális volt. Öt az öt ellen, 
azt gondolom, nem voltak prob-
lémáink, nagyon kompaktak 
voltunk a védekező harmadban. 
Amivel elégedetlen voltam, az 
az, hogy a két kék vonal között 
nem gyorsan haladtunk át, na-
gyon rizikós passzokkal próbál-
tunk operálni, a játékos háta 
mögé adott korongokat, ami 
nincs benne a mi térképünk-
ben. Ebben feltétlenül javulni 
kell, mert nagyon nehéz mecs-
csek előtt állunk. Tenisznyelven 
szólva sok ki nem kényszerített 
hibát követtünk el ahelyett, 
hogy az ellenfél dolgozott volna 
érte” – nyilatkozta a lefújást kö-
vetően.

A Csíkszeredai Sportklub lap-
zártánk után a Galaci CSM-mel 
játszott, és ma 18.30-kor ismét 
a moldvai hokialakulattal mér-
kőzik meg a Vákár Lajos Műjég-
pályán.

A GYHK ismét legyőzte a Sportklubot a hokibajnokságban
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Klasszikus rangadó. A Sportklub és a GYHK nagy csatát vívott egymással Csíkszeredában


